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Suullisesti vastattava kysymys O-000131/2013 

komissiolle 
työjärjestyksen 115 artikla 

Doris Pack 
Kulttuuri- ja koulutusvaliokunnan puolesta 

Aihe: Seurojen omia kasvatteja koskeva sääntö 

Euroopan parlamentti on useaan otteeseen kannattanut seurojen omia kasvatteja koskevaa sääntöä 
keinona edistää kilpailullista tasapainoa sekä nuorten pelaajien kouluttamista ja kehittämistä. 

UEFA otti tämän säännön asteittain käyttöön pelikaudesta 2006–2007 lähtien. Komissio hyväksyi 
säännön vuonna 2008 kun se totesi, että ”UEFA on omaksunut lähestymistavan, joka näyttää sopivan 
yhteen työntekijöiden vapaata liikkuvuutta koskevan periaatteen kanssa ja samalla edistää nuorten 
eurooppalaisten pelaajien kouluttamista”. Komissio katsoi, että sääntö saattaa aiheuttaa vaaran 
epäsuorasta, kansallisuuteen perustuvasta syrjinnästä ja päätti siksi analysoida asiaa tarkemmin ja 
teetti siitä riippumattoman tutkimuksen. 

Tutkimuksen tulokset ovat nyt saatavina. Tutkijat totesivat, että tulokset tukevat näkemystä, jonka 
mukaan kiintiön kohtuullinen kasvattaminen saattaa johtaa kilpailullisen tasapainon kohtuulliseen 
parantumiseen ja että siksi voidaan katsoa, että säännön jonkinasteinen vahvistaminen tyydyttää tältä 
perustalta suhteellisuuden valvontaa koskevat vaatimukset. 

Vaikka tutkijat ehdottavat, että UEFA:n olisi ensin harkittava vähemmän rajoittavia vaihtoehtoisia 
toimenpiteitä, joilla voidaan edistää samoja tavoitteita, he myös kehottavat Euroopan unionia 
antamaan urheilujärjestöille enemmän harkinnanvaraa, kun ne arvioivat sääntöjä, joista on keskusteltu 
avoimesti ja demokraattisesti ja joista edustukselliset urheilualan sidosryhmät ovat sopineet.  

Tietenkin on hyvä, jos UEFA testaa vaihtoehtoisia ideoita (kuten seurojen tulojen suurempi uudelleen 
jako) avoimessa ja demokraattisessa vuoropuhelussa seurojen ja pelaajien välillä. Aiemmin on 
kuitenkin osoittautunut vaikeaksi päästä yhteisymmärrykseen vaihtoehtoisista ideoista. Siksi on 
epätodennäköistä, että tilanne muuttuu nopeasti. 

Tunnustaako komissio, että seurojen omia pelaajia koskevasta säännöstä keskusteltiin avoimesti ja 
demokraattisesti ja että sidosryhmien edustajat päättivät siitä? 

Katsooko komissio tämän valossa, että ei ole aiheellista harkita säännön vahvistamista? 

Mitä komissio aikoo tehdä lähitulevaisuudessa muodostaakseen lopullisemman kannan seurojen omia 
kasvatteja koskevaan sääntöön? 
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